



Embassy of Japan in Lebanon

February 11, 2026

Press Release

Japan celebrates the 66th Birthday of His Majesty the Emperor

Ambassador Yokota Kenji held a reception in celebration of the Emperor Naruhito's 66th birthday at the Phoenicia Hotel, in the presence of H.E. Dr. Nizar Hani, Minister of Agriculture, representing H.E. General Joseph Aoun, President of the Republic, H.E. Mr. Nabih Berri, Speaker of the Parliament and H.E. Judge. Nawaf Salam of the Lebanese Republic, and diplomatic, consular, economic, academic, cultural and social figures.

After the Lebanese and Japanese anthems, Ambassador Yokota shared a personal reflection on his arrival in Lebanon last December, noting the fulfillment of a long-standing aspiration:

"I studied Arabic in Syria for three years beginning in 1988 after joining the Ministry of Foreign Affairs. Following that assignment, I later served in Jordan for four years until 1995. During that time, I used to hear a lot about the beauty of the city of Beirut and its rich culture. However, as the Embassy of Japan was closed at that time, and despite its geographical proximity, Lebanon remained a 'distant country' for me. Now, thirty years later, my long-cherished wish to live and work in this beloved country has finally come true."

He explained that Japan's National Day is celebrated in honor of His Majesty the Emperor's birthday, highlighting the more than 2,600-year history of the Imperial House, the oldest hereditary monarchy in the world. He noted that His Majesty, the 126th Emperor of Japan, will turn 66 years old on February 23. An excerpt from the Emperor's New Year message was shared, emphasizing the preciousness of peace, the importance of passing down the history, the need for dialogue and cooperation to build a peaceful world, and the wish for the new year to be a good one for people around the world, allowing them to move forward with hope.

Addressing the situation in Lebanon, the Ambassador acknowledged that many Lebanese continue to suffer from economic and financial crises, conflict and prolonged displacement. He reaffirmed that Japan sincerely hopes for the restoration of peace and stability in Lebanon and continues to support the efforts of the Lebanese government to advance reforms and establish full sovereignty over the entire territory of Lebanon.

بيان صحفي

تحتفل اليابان بالذكرى السادسة والستين لميلاد صاحب الجلالة الإمبراطور

أقام سعادة السفير يوكوتا كينجي حفل استقبال لمناسبة الذكرى السادسة والستين لميلاد صاحب الجلالة الإمبراطور في فندق فينيسيا، بحضور معالي الدكتور نزار هاني، وزير الزراعة، ممثلاً فخامة رئيس الجمهورية العماد جوزيف عون، ودولة رئيس مجلس النواب الأستاذ نبيه بري، ودولة رئيس مجلس الوزراء الدكتور نواف سلام، إلى جانب شخصيات دبلوماسية وقنصلية واقتصادية وأكademie وثقافية واجتماعية.

وبعد عزف النشيدين الوطنيين اللبناني والياباني، شارك السفير يوكوتا الحضور تأملاً شخصياً حول وصوله إلى لبنان في كانون الأول الماضي، مشيراً إلى تحقيق أمنية راودته طويلاً، حيث قال:

"درست اللغة العربية في سوريا لمدة ثلاثة سنوات ابتداءً من عام 1988، ثم انتقلت إلى المملكة الأردنية الهاشمية، حيث خدمت هناك لمدة أربع سنوات حتى عام 1995. وخلال تلك السنوات، كنت أسمع كثيراً عن جمال مدينة بيروت وثقافتها الغنية. إلا أن سفارتنا في ذلك الوقت مغلقة، وعلى الرغم من قرب لبنان الجغرافي، كان بالنسبة إلى بلدًا بعيداً جداً. واليوم، وبعد مرور ثلاثين عاماً، تحقق أخيراً حلمي بالعيش والعمل في هذا البلد العزيز".

وأوضح أن العيد الوطني للبنان يُحتفل به تكريماً لعيد ميلاد صاحب الجلالة الإمبراطور، مسلطًا الضوء على التاريخ العريق للسلالة الإمبراطورية الذي يمتد لأكثر من 2600 عام، باعتبارها أقدم سلالة ملوكية وراثية في العالم. وأشار إلى أن صاحب الجلالة الإمبراطور الحالي، الإمبراطور السادس والعشرون بعد المئة في تاريخ اليابان، سيبلغ من العمر السادس والستين في الثالث والعشرين من شباط. كما شارك مقتطفاً من رسالة الإمبراطور بمناسبة رأس السنة، شدد فيه على قيمة السلام، وأهمية نقل مسيرة التجربة إلى الأجيال القادمة، وضرورة الحوار والتعاون من أجل بناء عالم يسوده السلام، والتمني بأن يكون العام الجديد عاماً طيباً يمكن فيه شعوب العالم من المضي قدماً بالأمل.

وفي معرض حديثه عن الأوضاع في لبنان، أقرّ السفير بأن العديد من اللبنانيين لا يزالون يعانون من الأزمات الاقتصادية والمالية، ومن ويلات الحرب والنزوح المطول. وأكد مجدداً أن اليابان تأمل بصدق في استعادة السلام والاستقرار في لبنان، وتواصل دعمها لجهود الحكومة اللبنانية الرامية إلى تنفيذ الإصلاحات وإرساء السيادة الكاملة على كامل الأراضي اللبنانية.